
Transportudvalget

Til: Transportministeren

Dato: 27. januar 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

TRU alm. del

Spørgsmål 301

Ministeren bedes redegøre hvorfor den investeringsplan der blev lavet i 2019, hvor der

blev afsat midler til bedre fremkommelighed, ikke er udmøntet. Der henvises til: "Aftale-

parterne er enige om, at prioritere midler til at skabe gode forhold for personer med ned-

sat mobilitet i den kollektive trafik. Den niveaufri adgang mellem perron og tog er for især

kørestolsbrugere og gangbesværede en væsentlig faktor i forhold til at sikre lige adgang

til den kollektive transport. Aftaleparterne vil i udmøntningen lægge vægt på at øge til-

gængeligheden på stationer, fx med etablering af ledelinjer, elevatorer eller ramper. End-

videre vil parterne lægge vægt på en udbygning af de digitale informationssystemer til

passagerne såvel visuelt som auditivt. Det vil gøre det muligt at planlægge den tilgænge-

lige rejse fra hjemmet, hvilket også er med til at gøre den kollektive transport mere tilgæn-

gelig for personer med et handicap. Aftaleparterne er enige om at etablere en pulje på i

alt 1,5 mia. kr. (2019-pl) til bedre fremkommelighed, tilgængelighed og trafiksikkerhed

som udmøntes løbende."

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Karina Adsbøl (DF).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Adsbol@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Jeppe Bruus
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